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علت توزیع قطره چکانی کره 
حیوانی چیست؟

دبیر انجمن صنایع فرآورده های لبنی در پاسخ 
توزیع  توزیع قطره چکانی کره گفت:  به علت 
کره حیوانی در حال انجام است و اگر فروشگاه 
زنجیره ای تعداد محدود دارد به بدهی آنها به 

کارخانه ها بر می گردد.
انجمن  دبیر  به گزارش مهر، هفته گذشته، 
صنفی صنایع لبنی با اشاره به توافق این انجمن 
با انجمن شیر خشک برای تأمین خامه و چربی 
مورد نیاز کارخانجات لبنی، اعلام کرد که طی دو 
هفته اخیر تولید و عرضه کره در کشور افزایش 

یافته و توزیع گسترده آن آغاز شده است.
به گفته وی، افزایش شدید قیمت جهانی کره 
و چربی حیوانی باعث شد تا صادرات کره افزایش 
یابد به طوری که طی ۶ ماه نخست سال جاری 
به میزان ۱۲ ماه سال گذشته کره از کشور صادر 
شد. در این راستا اصلاح قیمت پایه صادراتی 
باعث می شود که صادرات کره نیز تعدیل شده و 
کمبودی برای تأمین کره در فروشگاه های کشور 

وجود نداشته باشد.
رصد بازار در آخر هفته گذشته و ابتدای هفته 
جاری نشان می دهد همچنان توزیع کره و خامه 
۲۰۰ تا ۲۵۰ گرمی قطره چکانی انجام می شود و 
صاحبان فروشگاه ها عنوان می کنند اگر از یک 
برند کره ۴ بسته سفارش داده شود فقط یک 

بسته ارسال می گردد.
مهدی باکری، دبیر انجمن صنایع فرآورده های 
لبنی درباره چرایی این موضوع به مهر گفت: 
توزیع کره در حال انجام است و اگر فروشگاه 
زنجیره ای تعداد محدود دارد به بدهی آنها به 

کارخانه ها بر می گردد.
وی افزود: وضعیت تولید و توزیع کارخانه جات 
در سامانه توسعه تجارت ثبت می شود و در این 
خصوص همه امور شفاف و اطلاعات در معرض 

دید است.
چون  زنجیره ای  فروشگاه های  داد:  ادامه  وی 
ماهه   ۳ را  محصولات  هزینه  پرداخت  عموماً 
انجام می دهند و به کارخانه جات بدهی دارند 
مقدار کمتری به آنها داده می شود. این مشکل 

ثانویه است که باید پیگیری و حل شود.
این  بیان  با  لبنی  فرآورده های  انجمن  دبیر 
سوپر  سوی  از  محصولات  قیمت  پرداخت  که 
مارکت ها یک ماهه است، گفت: فروشگاه های 
بزرگ نیز باید هزینه محصولات لبنی را با مدت 

زمان کوتاه تری پرداخت کنند.  

مصرف گاز بخش خانگی نسبت به 
پارسال ۲۰ درصد افزایش یافت

شبکه  به  تحویلی  طبیعی  گاز  از  درصد   ۶۶
بخش  به  آذر(   ۱۶( گذشته  روز  در  سراسری 
خانگی، تجاری و صنایع جزء اختصاص یافت که 
نسبت به روز مشابه پارسال ۲۰ درصد افزایش 

داشته است.
به گزارش ایلنا، براساس اعلام شرکت ملی گاز 
ایران، از ۸۵۷ میلیون مترمکعب گاز تزریقی به 
آذر(، ۵۶۶   ۱۶( روز جمعه  در  شبکه سراسری 
میلیون مترمکعب به بخش خانگی، تجاری و 

صنایع جزء اختصاص یافت.
خانگی،  بخش  در  مصرف  از  مقدار  این 
گاز  کل  از  درصد   ۶۶ جزء،  صنایع  و  تجاری 
در  که  می شود  شامل  را  شبکه  به  تحویلی 
مقایسه با روز مشابه پارسال ۲۰ درصد افزایش 

داشته است.
مصرف گاز در بخش خانگی، تجاری و صنایع 
میلیون   ۵۰۰ آذر(،  )نهم  جمعه  روز  در  جزء 
مترمکعب و معادل ۵۹ درصد از مجموع گاز 

ارسالی به شبکه بوده است.

انتصاب محمدرضا حسین زاده به 
سمت مدیرعامل بانک اقتصادنوین

هیئت مدیره بانک اقتصادنوین دکتر محمدرضا 
بانک  این  مدیرعامل  به عنوان  را  حسین زاده 

انتخاب و معرفی کرد.
اقتصادنوین،  بانک  روابط عمومی  گزارش  به 
علیرضا  خدمات  از  تقدیر  ضمن  هیئت مدیره 
حکم  بانک،  این  پیشین  مدیرعامل  بلگوری، 
به عنوان  را  حسین زاده  محمدرضا  انتصاب 

مدیرعامل جدید صادر کرد.
رشته  آموخته  دانش  حسین زاده  محمدرضا 
از  و  دکتری  مقطع  در  کار  و  کسب  مدیریت 
بانکی  نظام  شده  شناخته  و  برجسته  مدیران 
کارنامه  در  را  متعددی  اجرایی  و سوابق  است 

دارد.
نایب رئیس هیئت مدیره بانک صادرات، عضو 
هیئت مدیره و مدیر عامل بانک ملی ایران، رئیس 
هیئت مدیره  رئیس  بانک ها،  هماهنگی  شورای 
هیئت مدیره  رئیس  و  سداد  داده ورزی  شرکت 
شرکت هلدینگ مالی غدیر از جمله سوابق دکتر 

حسین زاده به شمار می رود.

دعوت از سهامداران بانک سامان برای 
حضور در مجمع افزایش سرمایه

بانک سامان با هدف تصویب افزایش سرمایه 
سهامداران خود را به مجمع فراخواند.

به گزارش سامان رسانه، بانک سامان با انتشار 
اطلاعیه ای از کلیه سهامداران خود دعوت کرد 
تا در مجمع عمومی فوق العاده این بانک برای 

تصویب افزایش سرمایه شرکت کنند.
قرار است در این جلسه پیشنهاد هیئت مدیره 
افزایش  خصوص  در  قانونی  بازرس  گزارش  و 
سرمایه بانک سامان قرائت و سپس از سهامداران 

در خصوص افزایش سرمایه رای گیری شود.
 ۱۴۰۳ آذرماه   ۲۴ شنبه  روز  در  مجمع  این 
رأس ساعت ۱۰ در مجموعه فرهنگی، ورزشی و 
تفریحی تلاش واقع در خیابان ولیعصر، نرسیده 

به چهارراه پارک وی برگزار خواهد شد.
همچنین این مجمع به صورت آنلاین از طریق 
.www.sb۲۴ وب سایت بانک سامان به نشانی

ir نیز پخش خواهد شد.

توسط موسسه اعتباری ملل پرداخت شد
پرداخت بیش از ۱,۹۵۶ میلیارد 

ریال وام قرض الحسنه فرزند آوری

به گزارش روابط عمومی موسسه اعتباری ملل، 
این موسسه با هدف حمایت از خانواده ها و ایجاد 
انگیزه برای جوانی جمعیت نسل آینده، از ابتدای 
سال جاری تا پایان آبان ماه موفق به پرداخت 
بیش از ۱,۹۵۶ میلیارد ریال وام قرض الحسنه 

فرزندآوری شده است.
اجتماعی  تعهد  از  نشان   ارزنده  اقدام  این 
موسسه اعتباری ملل به مسئولیت های اجتماعی 

و پشتیبانی از خانواده های ایرانی است.
همچنین موسسه ملل با برنامه ریزی دقیق و 
ارائه خدمات سریع و شفاف، در تلاش است تا 
نیازهای مالی خانواده ها را به بهترین شکل ممکن 

تأمین کند و همراه همیشگی برای آنان باشد.
متقاضیان محترم جهت دریافت وام  قرض 
الحسنه فرزندآوری، می بایست از طریق سایت 
بانک مرکزی با نشانی www.cbi.ir  یکی از 
شعب موسسه اعتباری ملل را برای دریافت وام 

انتخاب نمایند.

کار  عالی  اعضای شورای  کار  قانون  ماده ۴۱   طبق 
متشکل از نمایندگان تشکل های کارگری، کارفرمایی و 
دولت در ماه های پایانی سال در شورای عالی کار گرد 
هم آمده و درخصوص اصلی ترین دغدغه کارگران که 
حقوق و دستمزد سالیانه است، به چانه زنی می پردازند. 
رقم  درنهایت  متداول،  و  طولانی  مذاکرات  از  پس 
دستمزد کارگران برای سال بعد به گونه ای که منافع 
توسط  باشد،  داشته  پی  در  را  کارفرمایان  و  کارگران 

اعضای شورای عالی کار به تصویب می رسد.
به گزارش ایسنا، در روزهای اخیر دومین نشست 
تخصصی مزد به همت موسسه کار و تامین اجتماعی با 
حضور پروانه رضایی - معاون روابط کار وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی، کارشناسان و متخصصان حوزه مزد 
و نمایندگان تشکل های کارگری و کارفرمایی در محل 
این موسسه برگزار شد. این نشست به بررسی الزامات 
اجرایی دستمزد منطقه ای و دستمزد بر اساس صنایع، 
کار شایسته، اثرات تحولات فناوری بر درآمد نیروی کار 
و توصیه های سیاستی سازمان بین المللی کار پرداخت.

هدف از برگزاری این نشست ها افزایش توان چانه زنی 
است  کار  عالی  اجتماعی در جلسات شورای  شرکای 
با  بلکه  نمی شود  مشخص  آن  در  دستمزد  میزان  و 
بهره برداری از یافته های پژوهشی و مطالعات تطبیقی 

پیشنهاداتی برای سیاست گذاران ارسال می شود.
در دومین نشست تخصصی مزد، پروانه رضایی - 
معاون روابط کار وزیر کار حمایت از کارگران را نیازمند 
وجود کارفرمایان قوی دانست و با مهم دانستن موضوع 
بهره وری، گفت که به کار تیمی و اصل سه جانبه گرایی 
معتقد است و برای تعیین حداقل دستمزد، همه شرکای 
اجتماعی باید به وضعیت اقتصادی توجه داشته باشند 
و منطبق با شرایط اقتصادی روز تصمیم بگیرند زیرا در 
سیاست های کلان، باید توجه ویژه ای به سه جانبه گرایی 

داشت و از ظرفیت تمام شرکای اجتماعی بهره  برد.
وی با تاکید بر لزوم توجه به کارگاه ها و حمایت از آنها 
گفت: بدون کارگاه کارگر هم وجود ندارد و افزایش تولید 
به این موضوع بستگی دارد که موضوع را چطور ببینیم 

اگر کار نباشد از چه کسی باید حمایت کنیم.
پژوهش های  مرکز  پژوهشگر   - عزیزخانی   فاطمه 
مجلس نیز در این نشست با اشاره به الزامات اجرایی 
در  گفت:  ای  منطقه  دستمزد  خصوص  در  کشور 
شرایط فعلی بهترین پیشنهاد تعیین دستمزد مصوب 
در مذاکرات گروه های سه گانه کار و تعیین حق مسکن 
بر اساس مناطق مختلف است. در ایران با توجه به 
شواهد آماری، هزینه های زندگی در مناطق مختلف 
کشور به طور قابل توجهی متفاوت است و این تفاوت 
خوراکی  اقلام  به  نسبت  مسکن  هزینه   در خصوص 

بیشتر است.

سبد  معیار  دو  بر  کار  قانون  اگرچه  گفت:  وی 
معیشت و تورم تأکید دارد ولی باید به ساختار تولید 
در استان های مختلف نیز توجه کنیم. سهم استان ها 
در خدمات، صنایع و کشاورزی متفاوت است و این 
را باید در تعیین دستمزد منطقه ای در نظر قرار داد. 
همه اینها نشان می دهد که شرایط لازم برای رفتن به 
سمت تعیین دستمزد منطقه ای را داریم ولی علاوه بر 
پیچیدگی محاسبات تعیین دستمزد منطقه ای، مکانیزم 

اجرای آن نیز دشورای های خاص خود را دارد. 
احتمال  مناطق،  تعریف  و  تعیین  عدم  عزیزخانی 
کارگری،  اتحادیه های  و  مجلس  نمایندگان  مخالفت 
عدم وجود استراتژی توسعه صنعتی استان ها، بدتر 
و تشدید  و مرزی  برخوردار  مناطق کم  شدن شرایط 
چالش  جمله  از  را  کار  نیروی  استانی  بین  مهاجرت 
گفت:  و  کرد  ذکر  منطقه ای  دستمزد  اجرای  های 
دستمزد  که  می شود  پیشنهاد  کوتاه مدت  سناریو  در 
و  شود  تعیین  سالانه  مذاکرات  در  سال  هر  مصوب 
حق مسکن بر اساس مناطق تعیین شود و در سناریو 
متعددی  معیارهای  کار  جهانی  سازمان  بلندمدت، 
برای تعیین دستمزد در نظر گرفته که شامل شرایط 
اقتصادی بنگاه ها، بهره وری نیروی کار، نرخ بیکاری و 

استانداردهای زندگی است و لذا در بلندمدت اصلاح 
ماده ۴۱ قانون کار باید انجام و معیارها به روزتر شوند.

کارشناسان  از  متشکل  کمیته ای  تشکیل  همچنین، 
وزارت اقتصاد و وزارت کار برای شناسایی عوامل مؤثر 

در تعیین دستمزد، ضروری است.
در  کار  وزارت  نماینده   - حسینی نیا   غلامحسین 
سازمان بین المللی کار نیز در این نشست تخصصی با 
اشاره به تعدیل حداقل دستمزد در کشورها اظهار کرد: 
کشور ما در این زمینه جزو کشورهای پیشرو محسوب 
می شود زیرا ما شاهد تلاش گسترده ای در زمینه تعدیل 

دستمزدها هستیم. 
فراز  و  چالش ها  وجود  با  ما  کشور  در  گفت:  وی 
حال  در  جمعی  مذاکرات  موجود،  نشیب های  و 
در  می شود  محسوب  ارزشمند  که  است  شکل گیری 
حالی که پوشش مذاکرات جمعی در بسیاری از کشورها 
در دهه های اخیر کاهش یافته است. وضعیت کشور 
ولی  است  مناسب  دستمزد  تعیین  خصوص  در  ما 
باید تلاش کنیم دستمزد حداقلی را به استانداردهای 
معیشتی نزدیک کنیم. تعیین دستمزد کافی نیازمند 
سازوکاری است که بتواند استانداردهای زندگی مناسبی 
را برای کارگران و خانواده های آن ها فراهم کند. در این 

راستا، باید هم نیازهای کارگران و خانواده هایشان و هم 
عوامل اقتصادی مؤثر در تعیین دستمزدها را مد نظر 

قرار داد. 
در روزهای اخیر احمد میدری  - وزیر تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی از آغاز فرآیند تعیین الگوی حقوق کارگران 
در هفته های آینده خبر داد و گفت: از روزهای آینده 
آغاز  دستمزد  حداقل  الگوی  تعیین  کارشناسی  کار 
می شود و پس از آن وارد مرحله برگزاری جلسات تعیین 

حداقل دستمزد کارگران خواهیم شد.
دستمزد  حداقل  تعیین  در  کارشناسان،  اعتقاد  به 
عوامل اقتصادی متعددی از قبیل تاثیرگذارند از این رو 
فرایند حداقل دستمزد باید به نحوی طی شود که ضمن 
حمایت از اهداف اقتصادی به ایجاد شغل پایدار و رفاه 
هزینه های  پوشش  و  معیشت  حداقل های  تامین  و 

زندگی کارگران منجر شود.
به گزارش ایسنا، در حال حاضر برای تعیین حداقل 
وجود  مشخصی  شاخص های  و  معیارها  دستمزد، 
و  شواهد  اساس  بر  کار  بین المللی  سازمان  که  دارد 
این  که  است  داده  پیشنهاد  موجود،  واقعیت های 
معیارها باید به گونه ای طراحی شوند که تعادل میان 

نیازهای کارگران و عوامل اقتصادی برقرار شود.

واردات خودروهای جانبازی تسهیل شد و به زودی شاهد ورود 
خودروهای لوکس به بازار خودرو هستیم.

به گزارش اقتصادنیوز، وزارت صمت طی نامه ای اعلام کرد شرایط 
واردات خودروهای جانبازی به صورت شخصی امکان پذیر شده 
است و جانبازان می توانند از محل ارز حاصل از صادرات خود یا 
ارز حاصل از صادرات دیگران نسبت به واردات خودرو اقدام کنند.

این اطلاعیه در حالی منتشر شده که روز گذشته مدیر پروژه 
واردات خودرو از تبدیل شدن بخش زیادی از پرونده های ایجاد 
شده توسط جانبازان برای واردات خودرو به ثبت سفارش خبر داد.

آن طور که مهدی ضیغمی گفت: »علاوه بر تسریع در روند تبدیل 

شدن پرونده ها به ثبت سفارش خودرو، شاهد هستیم که بخشی 
از خودروهای جانبازی نیز پس از ورود به گمرک در حال طی شدن 
مراحل دریافت تاییدیه استاندارد، محیط زیست و ترخیص کمرگ 

قرار دارند.«
چندی پیش اختلال هایی در زمینه ثبت سفارش شرکتی برای 
واردات خودروهای جانبازان به وجود آمده بود که ضیغمی خبر 
داد این اختلال ها برطرف شده و شرکت هایی که در زمینه واردات 
خودروهای جانبازی فعال هستند می توانند نسبت به ثبت سفارش 

اقدام کنند.
رفع این اختلال کمک می کند تا شرکت ها از هفته آینده بتوانند 
نسبت به واردات خودروهای جانبازی به بنادر و همچنین گمرک های 

سراسر کشور اقدام کنند.
مدیر پروژه واردات خودرو از بالا رفتن آمار ثبت سفارش در آینده 
نزدیک خبر داد. ضیغمی تاکید کرد در هفته آتی آمار ثبت سفارش 
برای ورود خودروهای جانبازی از ۶۰۰ مورد به ۶ هزار مورد افزایش 

خواهد یافت.
براساس بررسی اقتصادنیوز، به نظر می رسد اطلاعیه وزارت صمت 
درباره واردات خودروهای جانبازی و همچنین اظهارات مدیر پروژه 
واردات خودرو از تسهیل در روند ورود خودروهای جانبازی خبر 

می دهد.

واردات خودروهای جانبازی از سال گذشته در دستورکار وزارت 
صمت دولت سیزدهم قرار گرفت، اما اتفاق خاصی در این مورد 
نیفتاد. واردات خودروهای جانبازان با روی کار آمد دولت چهاردهم 
و پس از ایجاد موج نارضایتی جانبازان از تعلل پیش آمده در روند 

ورود، ترخیص و تحویل خودروها وارد مرحله تازه ای شد.
نکته قابل توجه درباره خودروهایی که جانبازان می توانند وارد کنند 
این است که بازه قیمتی برا جانبازان ۲۵ هزار تا ۳۵ هزار یورو در 
نظر گرفته شده است، این در حالیست که متقاضیان عادی امکان 

واردات خودرو تا سقف ۲۰ هزار یورویی را دارند.
بنابراین ورود خودروهای جانبازی این امکان را به بازار می دهد تا 
شاهد ورود خودروهای به مراتب لاکچری تر از خودروهایی باشد که 

پیش تر به کشور وارد شدند. 
بازار خودرو که حدود پنج سال از حضور محصولات برندهای 
روند  در  تسهیل  خبر  انتشار  از  بود،  محروم  خودروساز  جهانی 
واردات خودروهای جانبازان استقبال کرد و می توان گفت بازار به 

حالت آماده باش در آمده است.
با توجه به اخبار منتشر شده و همچنین مدت زمان باقی مانده تا 
پایان سال جاری به نظر می رسد واردات بخشی خودروهای جانبازی 
نهایی شود و شاهد حضور خودروهای لاکچری مدل ۲۰۲۴ و مدل 

۲۰۲۵ تا پبش از پایان سال ۱۴۰۳ در بازار خودرو باشیم.

بر اساس اعلام وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی

تعیین الگوی حداقل دستمزد کارگران کلید خورد
بر اساس اعلام وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی قرار است پیش از برگزاری جلسات تعیین دستمزد ۱۴۰۴، کار کارشناسی تعیین الگوی حداقل دستمزد کارگران 

از هفته های آینده آغاز شود.

و در آماده باشجاده ورود خودروهای لوکس هموار شد بازار خودر

معاون روابط 
کار وزارت کار: 

برای تعیین 
حداقل دستمزد 

کارگران، 
همه شرکای 

اجتماعی باید 
به وضعیت 

اقتصادی توجه 
داشته باشند 

و منطبق 
با شرایط 

اقتصادی روز 
تصمیم بگیرند

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با بیان اینکه سیاست وزارت ارتباطات در 
دولت چهاردهم توسعه اینترنت ثابت و تمرکز بر اتصال در پروژه فیبر نوری 
است، گفت: مشوق هایی برای مشارکت بیشتر اپراتورها در ایجاد پوشش و 

اتصال به فیبر نوری در نظر گرفته شده است.
مسائلی  از  یکی  ثابت  اینترنت  توسعه  در  عقب ماندگی  ایرنا،  گزارش  به 
است که حداقل در ۲ دولت گذشته بارها به آن اشاره شده است. گزارش های 
فصلی رگولاتوری نشان می دهد توسعه اینترنت ثابت در سه سال گذشته 

تقریباً روی مرز ۱۱ میلیون کاربر مانده و رشدی را تجربه نکرده است.
»ستار هاشمی« وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات درباره برنامه ای که این 
وزارتخانه برای توسعه اینترنت ثابت دارد، گفت: برای اینکه بتوانیم موضوع 
این   در  آمارهایی که  و  کنیم لازم است که وضعیت موجود  تبیین  بهتر  را 
خصوص وجود دارد را مرور کنیم. آمار و ارقام حاکی از این است که نسبت 
ترافیک ثابت به ترافیک سیار در عرصه های بین المللی و قالب استاندارد ۳۰ 
به ۷۰ است؛ یعنی در دنیا عمده ترافیک روی بخش ثابت است و قسمت 
اندکی از آن بر شبکه سیار وجود دارد. روایت دیگری نیز وجود دارد که این 

نسبت را ۲۰ به ۸۰ نشان می دهد.
توسعه اینترنت ثابت به تدبیر ویژه نیاز دارد

هاشمی افزود: زمانی که میزان ترافیک در دنیا را با کشور خودمان مقایسه 
می کنیم، می بینیم که این نسبت دقیقاً برعکس است و عمده بار ترافیکی 
ما روی بخش سیار وجود دارد. از طرف دیگر حجم ترافیکی که روی بخش 

ثابت داریم به ۳۰ درصد هم نمی رسد و رفع این مساله به یک تدبیر ویژه 
در بحث توسعه اینترنت ثابت نیاز دارد تا متناسب با رشد فناوری و تولید 
محتواهایی که در این خصوص انجام می شود، همچنان بتوانیم خدمات با 

کیفیت مناسبی را به مردم عزیز تقدیم کنیم.
آن ،  و  دارد  نیز  دومی  وجه  البته  ماجرا  این  کرد:  تصریح  ارتباطات  وزیر 
مصرف انرژی است. میزان مصرف انرژی در زیرساخت های سیار در مقایسه 
با زیرساخت ثابت به صورت قابل ملاحظه ای بیشتر و به همین دلیل است که 
از توسعه اینترنت ثابت به عنوان »صنایع سبز« یاد می کنند. به همین دلایل 

توسعه اینترنت ثابت را در دستور کار داریم و آن را دنبال می کنیم.
وی خاطرنشان کرد: نکته دیگر تکلیفی است که برای ایجاد پوشش فیبر 
نوری برای ۲۰ میلیون خانوار تا پایان برنامه هفتم پیشرفت داریم. اگر همه 
این ها را کنار هم بگذارید، ضرورت توسعه ارتباطات ثابت بیش ازپیش مورد 

تاکید قرار می گیرید.
سیاست وزارت ارتباطات دولت چهاردهم توسعه اینترنت ثابت است

هاشمی تصریح کرد: سیاست وزارت ارتباطات در دولت چهاردهم توسعه 
اینترنت ثابت است. در جلساتی که با اپراتورها داشتیم نیز بر این مساله 
نگاه  و  بازار  مطالعه  یک  باید  اینترنت،  توسعه  بر  علاوه  که  کردم  تأکید 
اقتصادی نیز بر این موضوع حاکم باشد. این گونه نباشد که ما بستر را آماده 

کنیم اما مردم به دلایل مختلف متقاضی استفاده از این سرویس نباشند.
وی تاکید کرد: لازمه این کار اولویت بندی و عمل کردن بر اساس همین 

اولویت ها است. در گذشته توسعه فیبر نوری با تمرکز بر اتصال و نه پوشش 
انجام شده است. زمانی که از پوشش صحبت می کنیم، یعنی ما توانسته ایم 
فیبر را به ۳۰۰ متری مشترک برسانیم که ضرورتاً در این شکل اتصالی برقرار 

نیست اما اتصال یعنی مشترک ما بتواند از فیبر نوری بهره برداری کند.
نرخ  نوری،  فیبر  بستر  یافتن  توسعه   با  خاطرنشان کرد:  ارتباطات  وزیر 
استفاده از آن مطابق استاندارد جهانی باید بین ۳۰ تا ۷۰ درصد باشد که 
این عدد در کشور زیر چهار درصد است. به همین دلیل نیاز است که در 
سیاست های خود بازنگری و متناسب با نیاز، تغییراتی در آن ها ایجاد کنیم. 

پروژه فیبرنوری را همراه با اولویت های جدید دنبال می کنیم.
برای اپراتورها مشوق های گوناگون درنظر گرفته ایم

هاشمی خاطرنشان کرد: زمانی که صحبت از اتصال به فیبر نوری می شود، 
حتماً باید پوشش وجود داشته باشد تا اتصال اتفاق بیفتد. ما نیز متناسب 
با نوع و میزان مصرف، اتصال به فیبر نوری را ایجاد می کنیم. برای ایجاد 
ایجاد  نیز  را  است  پوشش  که همان  زیرساخت  باید  و لاجرم  اتصال حتماً 
کنید؛ اما اولویت ها ممکن است متفاوت باشد. به عنوان مثال در یک شهر 
کم جمعیت و متناسب با مصرفی که دارند، همان شبکه سلولی یا همراه در 
کوتاه مدت پاسخگو باشد. این در حالی است که در منطقه ای با تراکم بالا، 
نیازهای  بر اساس  ما  اولویت  بنابراین  نوری هستند؛  فیبر  به  نیازمند  عملاً 

بخش های مختلف خواهد بود.
در  اپراتورها  بیشتر  مشارکت  برای  که  مشوق هایی  درباره  ارتباطات  وزیر 

ایجاد پوشش و اتصال به فیبر نوری در نظر گرفته شده است، تاکید کرد: 
مشوق هایی که در نظر گرفته ایم روی اتصال خواهد بود. به این شکل که ما 
مشوق های لازم برای تجهیزات مدرنی که اپراتورها برای اتصال نیاز دارند را در 
اختیار آن ها قرار می دهیم تا مردم عملاً از این ظرفیت ایجاد شده استفاده 

کنند.

وزیر ارتباطات:
وژه فیبرنوری تمرکز بر »اتصال« در پر

پیش بینی دلالان درباره کاهش نرخ دلار
براساس گزارش میدانی از بازار آزاد ارز، پیش بینی واسطه های ارز کاهش نرخ نوسانات در روزهای آینده است.

به گزارش ایسنا، در روزهای اخیر، با افزایش سرعت روند تحولات منطقه ای نرخ ارز سیر صعودی به خود 
گرفت و با افزایش تنش ها در سوریه در هفته گذشته و خطر فراگیر شدن جنگ در منطقه با گسترش تحرکات 

تروریست ها، بازار آزاد ارز نیز دستخوش نوسانات شد.
طبق مشاهدات میدانی خبرنگار ایسنا از بازار )غیر رسمی( ارز در میدان فرودسی در زمان تنظیم این گزارش 
)ساعت ۱۳(، امروز شنبه ۱۷ آذرماه ۱۴۰۳، دلار با نرخ ۷۱ هزار تومان الی ۷۱ هزار و ۵۰۰ تومان توسطه واسطه ها 
به فروش رسید و با نرخ ۷۰ هزار و ۵۰۰ تومان توسط واسطه ها خریداری شد. همچنین، یورو در این بازار، با نرخ 
۷۵ هزار الی ۷۵ هزار و ۵۰۰ تومان توسط واسطه ها فروخته می شد و با نرخ ۷۴ هزار و ۵۰۰ تومان از سوی آنها 

خریداری می شد.
پیش بینی واسطه ها از کاهش نرخ ارز در بازار آزاد

به گفته برخی از واسطه ها و دلال های ارز در میدان فردوسی، معمولا روزهای شنبه و ابتدای هفته قیمت ارز در 

بازار آزاد نسبت به پایان هفته  گذشته، افزایش دارد. همچنین برخی از واسطه ها معتقد بودند در روزهای آینده 
و حتی تا پایان امروز، قمیت ارز نسبت به ابتدای زمان گشایش بازار روند نزولی را طی خواهد کرد. به طوری که 
برخی از واسطه ها تنها فروشنده ارز بودند و تمایلی به خریداری ارز نداشتند. همچنین برخی از واسطه ها معتقد 
بودند که افزایش نرخ ارز به ویژه دلار و یورو به علت  گسترش درگیری ها و جنگ داخلی در سوریه است که باعث 
شده بازارهای منطقه نیز نوسان افزایشی را تجربه کنند. با این حال بیشتر آنها معتقد بودند که در روزهای آینده 
احتمالا روند نرخ ارز کاهش پیدا کند چراکه ارتباطی با مسائل اقتصادی در کشور ندارد و بیشتر به علت اثر روانی 

تحولات منطقه است که بازار نسبت به هفته های گذشته افزایش قیمت داشته است.
گفتنی است؛ از ابتدای هفته گذشته و هم زمان با اعلام آتش بس میان حزب الله لبنان و اسرائیل، گروه  
تروریستی تحریر الشام که نام جدید گروه تروریستی جبهه النصره است، در سوریه کارزار جدیدی را آغاز کرده 
و برخی از شهرهای سوریه را به کنترل خود درآورده است و همین مسئله باعث افزایش نگرانی از گسترش دامنه 

درگیری ها در منطقه شده که اثر خود را بر بازار رز بر جای گذاشته است.


